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Referat for ordinært møde i Ældrerådet 
Mandag d. 6-02-2012 kl. 9:15 -  12:30 

Frederikssund rådhus lokale F2-AF105

Deltager: Lise Lotte Due, Hanne Vedersø, Rigmor Nielsen, Erik Nielsen, Ole Tinghøj, Christian Heiberg,
Gunner Madsen.

Afbud: Ole Klenke, Ruth Rasmussen.

Referent: Betina Kjellerup.

Pkt. 1. Orientering fra kommunen.
v/ Områdeleder for Sygeplejen Vest Lene Lindedam kl. 9:15 -  10:00.

På baggrund af medieomtale og drøftelser i Nordgruppen ønskede ældrerådet en orientering om 
bevilling / brug af bleer i ældreplejen i Frederikssund Kommune.

Områdeleder for Sygeplejen Vest, Lene Lindedam og Områdeleder for Sygeplejen Øst, Gitte 
Daugbjerg er øverste ansvarlige for inkontinensområdet. Der er i hvert område udpeget instruktører, 
som alle har ansvaret for at koordinerer indsatsen på urininkontinensområdet, herunder formidling 
og undervisning af det øvrige plejepersonale. Derudover er der to tovholdere, som er opdateret 
indenfor den nyeste viden og forskning på området. Organisationsdiagram medsendes referatet.

Der er konstant fokus på den nyeste forskning og udvikling på området, og der arbejdes hele tiden 
på at gøre borgerne så selvhjulpne så muligt. Der er stor opmærksomhed på de forskellige faktorer, 
som kan være afgørende for ændringer i inkontinensen. Det kan foreksempel være ændret medicin, 
infektion mv. Ligeledes tages der højde for de faktorer, som kan afhjælp eller mindske 
inkontinensen. Det kan være faste toiletbesøg, bækkenbundstræning, brug af bækkenstol og 
tidspunktet for dosering afvanddrivende medicin, så færrest mulige toiletbesøg om natten undgås. 
Hver borger har et plejekort, hvor det noteres, hvad borgeren har brug for, og om der er ændringer 
mm., så plejepersonalet hele tiden er opdateret. På bleerne findes en indikator, som viser hvordan 
bleen er brugt. Det giver god mulighed for, at blestørrelsen tilpasses den enkelte borgers behov. 
Borgeren kan vælge en anden bletype end den, der er bevilget, mod at betale en eventuel 
merudgift.

Der gives ikke bevilling til andre hygiejneproduktet, men borgerne har mulighed for selv at handle 
direkte på Tena online. Alle varer leveres direkte til borgeren.

I Danmark bruges ca. 2 mia. kroner årligt på inkontinensområdet, heraf er 1/3 udgifter til 
plejepersonalet. I Frederikssund Kommune er budgettet på ca. 1 mio. kroner pr. år og der er pt. 
visiteret ca. 800 borgere til inkontinenshjælpemidler.

Ved sidste udbud blev SCA valgt som leverandør af bleer, og Abena til øvrige 
inkontinenshjælpemidler. For at sikre størst mulig faglighed for færrest ressourcer er der valgt en 
helhedsløsning fra SCA, som også har en fast konsulent tilknyttet kommunen.
Hvert år udarbejdes en rapport over forbruget, fordelt på udgifter, bletyper mv. Den seneste rapport 
viser, at Kommunens udgifter til plejepersonalets tid svarer til landsgennemsnittet.
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Pkt. 2. Godkendelse af dagsorden og referat fra 9-01-2012.

Godkendt med ønske fra Hanne om, at der under punktet orientering fra fagudvalg bliver noteret, at 
det er kommende sager på udvalgsmøderne.

Pkt. 3. Orientering fra formand.
v/ Lise Lotte Due.

Hanne videresender orientering fra Danske Ældreråd til Betina, som sørger for at samtlige 
medlemmer af Ældrerådet får materialet.

Christian har modtaget en invitation til orienteringsmøde om fjeldcruise eller dagcruise fra DFDS 
Travel. Invitationen er for 2 repræsentanter og inkluderer frokost.

Erik og Gunner fik hvert en eksemplar af Danmarks gruppe Guide, en idébog for grupper om 
udflugter, ferier, møder, kurser og konferencer.

Omdeling af folder fra Ældre Forum ”Kan det virkelig passe?” Kostråd og andre budskaber til ældre 
om mad og sundhed. Foldersendes til Ole og Ruth samme med referatet.

Den 21. februar kl. 17:00 til 21:00 afholdes dialogmøde vedr. busdriften på Elværket, Christian og 
Hanne deltager.

Danske Ældreråd har fremsendt nyt forslag til ændring af vedtægterne, høringsfristen er sat til den 
14. marts 2012. Nyt forslag medsendes referatet.

Den 14. og 15. maj er der repræsentantskabsmøde og konference med titlen ” Aktivt ældreliv -  også 
for borgere med behov for hjælp.” Pris pr. deltager inkl. overnatning kr. 2.995,00. Lise Lotte, Hanne 
og Christian deltager.
Tilmeldingsfristen er den 10. april 2011. Da tilmeldingen ønskes gennemført hurtigst muligt, skal 
Ruth og Ole Klenke hurtigt muligt tilkendegiver overfor Lise Lotte om de ønsker at deltage.
Program for dagen medsendes referatet, og hver især tager stilling til, hvilken seminar de ønsker at 
deltage i, og giver Lise Lotte besked.

Omdeling af dagsorden til fællesmøde med Ældre Sagen den 27. februar kl.9:30 på Vinkelvej i 
Jægerspris.
Hanne, Rigmor, Christian, Erik, Ole Tinghøj og Lise Lotte deltager. Dagsorden sendes til Ole Klenke 
og Ruth, som hurtigst muligt skal give Lise Lotte besked på om de ønsker at deltage.

Efter at flere kommuner har tilkendegivet positive tanker om brug af robotstøvsugere, ønsker 
Ældrerådet en orientering fra Birthe om, hvordan man i Frederikssund Kommune ser på denne 
problematik.

Der blev stillet forslag om at besøge det nye storkøkken i Hillerød og det nye hjælpemiddeldepot.

Forslag fra Hanne om, at et fælles arrangement med SÆS, kunne tage udgangspunkt i det 
europæiske år for aktiv aldring og solidaritet mellem generationerne 2012.

Pkt. 4. Økonomi.
v/ Rigmor Nielsen.
Der er ingen bevægelser siden sidst.

Overførsel fra kommunen gennemført den 7. februar 2012.

Pkt. 5. Høringssvar.
Tilsyn hjemmepleje og plejeboliger.
Hanne udarbejder høringssvar, som medsendes referatet.

Pkt. 6. Møder ældrerådsmedlemmer har deltaget i siden sidst.
Erik deltog på mødet i Hornsherred almennyttige Boligselskab afd. Parkvej, omhandlende ændring 
på renovationsområdet. Ændringen betyder besparelser for beboerne.
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Hanne deltog på informationsmøde vedr. puljeguiden. Hun undersøger, om det er muligt for 
aktivitetscentrene og ældrerådet, at få del i nogle af puljerne.

Pkt. 7. Orientering fra fagudvalg.

Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget
Orientering fra Hanne. Følgende sager behandles på SÆS mødet den 8. februar 2012.

Sag nr. 11 Genoptræning og rehabilitering af personer med erhvervet hjerneskade.
Der er søgt om statsligt tilskud til ansættelse af en hjerneskadekoordinator. 
Derudover skal plejepersonale og terapeuter opkvalificeres i behandling og plejen af 
erhvervet hjerneskade. Samtidig etableres et samarbejde med andre kommuner. 
Ministeriet for Sundhed og Forebyggelse har givet tilsagn om et statsligt tilskud til 
Frederikssund Kommune på 1.160.000 kr. fordelt overen treårig periode.

Sag nr. 16 Kvalitetsstandard for træning 2012.
Kvalitetsstandarden sendes til høring i Ældrerådet.

Sag nr. 19 Sundhed på tværs.
Sagsfremstilling og bilag "Sundhed på tværs” medsendes referatet. 
Det er aftalt, at sagen behandles i alle udvalg.

Meddelelser •  Det nære sundhedsvæsen, herunder nøgletal
•  Status på den store rokade
•  Status på køkkenområdet
•  Årshjul

Opvækst-og Uddannelsesudvalget
Intet.

Kultur-, Fritid-og Idrætsudvalget
Orientering fra Erik.

Teknik-, Miljø, og Erhvervsudvalget
Orientering fra Erik.

Plan-og Udviklingsudvalget
Orientering fra Erik. Følgende sag behandles på udvalgsmøde den 8. februar 2012.

Sag nr. 15 Kollektiv trafik -  Trafikbestilling 2013 -  principper og overordnet indhold
Administrationen anbefaler, at de eksisterende køreplaner vurderes og justeres i 
forhold til målsætninger og i forhold til de tilbagemeldinger, som modtages fra 
borgerne i buspostkassen og input fra dialogmødet den 21. februar 2012.

Pkt. 8. Næste møde og sted.
Mandag den 5. marts 2012 kl. 9:15 i mødelokalet F2-AF105 på Rådhuset.

Pkt. 9. Eventuelt.
Der blev stillet spørgsmål til om der skal udarbejdes en årsberetning. Det blev aftalt, at alle tænker 
over Ældrerådets vision fordet kommende års arbejde. Punktet tages op på næstkommende møde.

Danske Ældreråd afholder formand og næstformandsmøde den 15. marts i København, hvor Lise 
Lotte og Hanne deltager.

De vil fremsætte følgende emner til drøftelse:
• Udvikling på robot støvsuger området
• Hverdagsrehabilitering
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• Synlighed og brugerbetaling
• Plejehjemsrapporter

Ved en af de lokale aviser er der angiveligt ansat en medarbejder, som vil deltage i kommunale 
møder. Ældrerådet vil gerne have afklaret om dette også gælder for Ældrerådsmøder.
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